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Írásbeli választ igényl ő kérdés

Kövér László ,
az Országgyű lés elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyű lésről szóló 2012 . évi
XXXVI . törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igényl ő kérdést kívánok
benyújtani

Dr. Seszták Miklós nemzeti fejlesztési miniszterhez

„Jó üzlet-e az adófizet őknek a Szlovák Elektromos Művek részvénytöbbségének
tervezett megvásárlása?” címmel .

Tisztelt Miniszter Úr !

Sajtóhírek szerint az MVM Magyar Villamos M űvek Zrt . és a MOL Csoport tagja, a Slovnaft
a .s . közös, nem kötelező érvényű ajánlatot tett a Slovenské Elektrárne a .s. (SE) 66%-os, az
ENEL SpA. tulajdonában lévő részvénycsomagjának megvásárlására . A Szlovák Elektromo s
Művek a Mohi Atomer őmű épülőfélben lévő két új blokkjának építtetője és a bősi vízmű
üzemeltetője. Mindkét létesítmény problémák sokaságával küzd, az atomlétesítmény
problémái a vásárlás után a magyar adófizetők gondjaivá válnak, a vízerőművel pedig nem
világos, mi a kormány szándéka .

A fentiek miatt kérem, szíveskedjék érdemi, részletes választ adni az alábbi kérdésekre :

• Pontosan milyen forrásból és mennyiért kívánja megvásárolni az MVM és a MOL a
szóban forgó részvényhányadot ?

• Mi a vásárlás indoka a két létesítmény esetében?
• Milyen tervei vannak az állami tulajdonosnak a megvásárolt cégben termelt energi a

piacra vitelével?



• Milyen számítások indokolják, hogy a 66 százaléknyi részvényre költött pén z
megtérülő befektetés lesz?

• Tárgyalt-e a magyar állam képvisel ője a részvények megvásárlását szintén fontolgat ó
Roszatommal a magyar vásárlási ajánlat megtétele el ő tt ?

A Mohi Atomerőmű építésének befejezési határidejét már négyszer kellett módosítani, a
költségek pedig az eredetileg tervezett 1,8 milliárd euró helyett már 4 milliárd euró közelébe n
járnak, és a szlovák sajtó 5 milliárd eurós végső számláról ír – emiatt is kíván kiszállni az
olasz ENEL a beruházásból . Ez a költségszint ugyanakkor már nehezen teszi lehet ővé, hogy a
két új blokk a piacon eladható, versenyképes áru áramot termeljen . Hogyan kívánja kezelni a
magyar állam azokat a kockázatokat, amelyek a magyar cégcsoporthoz kerülő Mohi
Atomerőművei kapcsolatban fennállnak ?

Válaszát előre is köszönöm !

Budapest, 2014 . november 24 .

Tisztelettel :

Dr. Szél Bernadett
LMP
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